
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Geslaagd jubileumsymposium Adlasz 
 

Op koers in het sociaal domein, maar nog een flinke weg te gaan 

Sprekers die aan het denken zetten, volop mogelijkheden om mee te praten en een flitsende en 

humoristische kennisquiz tot besluit. Het jubileumsymposium van Adlasz op donderdag 19 mei mag zeker 

geslaagd worden genoemd. Informatief, interessant en interactief, concludeerden veel deelnemers na 

afloop. Het antwoord op de kernvraag ‘Op koers in het sociaal domein?’ bleek genuanceerd. We zijn 

misschien wel op koers, maar er is nog een flinke weg te gaan om de doelstellingen te bereiken. 

 

Hieronder een korte samenvatting.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Sprekers aan het woord 
 

 

 

 

 

 

 

 

Peter Nouwens   Robert Bool   Lars van der Hoorn    Cees van den Bos 

 



 
 
 

 

 

  
 

 

Peter Nouwens: ‘Focus op doelen en resultaten’   
 

Peter Nouwens, oud-bestuursvoorzitter van zorgorganisatie Prisma en nu verbonden aan de academische 

werkplaats ‘Geestdrift’ van Tranzano (Tilburg University): “De transitie is redelijk verlopen, dat wil zeggen: 

het overhevelen van taken in het sociaal domein naar de gemeenten. Praat je over een echte transformatie, 

dan moet er nog veel gebeuren om beloftes waar te maken, zoals het vergroten van sociale samenhang en 

participatie en het bevorderen van zelfredzaamheid. Er is meer focus nodig op concrete doelen en 

resultaten.”  

 

Hij hield een pleidooi voor het afrekenen van organisaties op het leveren van toegevoegde waarde aan het 

dagelijks leven van de burgers in plaats van op verrichte werkzaamheden en geleverde inzet. “Zorg voor een 

krachtige ondersteuningsstructuur, dicht bij de mensen, en voorkom dat er weer allerlei aparte kolommen 

ontstaan.” 
 

Bekijk hier de presentatie van Peter Nouwens 

 

Robert Bool: ‘Grote groepen tussen wal en schip’ 
 

“De wet is wel veranderd, maar de mensen zijn dat niet”, zei algemeen directeur Robert Bool van de 

Diamant-groep, leerwerkbedrijf in Tilburg. Hij richtte zich vooral op de gevolgen van de Participatiewet en 

concludeerde dat met name zwakkere groepen tussen wal en schip terecht komen. “De eerste reparatie-

wetgeving is er; ik verwacht zeker meer. Na anderhalf jaar zijn de scherpste kantjes er weliswaar 

afgeschuurd, maar helemaal glad verloopt het nog steeds niet.”  

 

Zo verwacht Robert Bool zeker een aanpassing (‘bypass’) om inrichting van beschutte werkplaatsen voor de 

allerzwaksten op de arbeidsmarkt te stimuleren. Al met al leek hij van de sprekers het minst positief over de 

ontwikkelingen in het sociaal domein. “De werkloosheid neemt weliswaar licht af, maar het aantal bijstands-

uitkeringen stijgt.” 
 

Bekijk hier de presentatie van Robert Bool 

 

Lars van der Hoorn: ‘Moeite de juiste mensen te vinden’ 
 

Ondernemer Lars van der Hoorn (o.a. Van der Hoorn Buigtechniek in Geldrop, actief in tal van besturen) 

schetste het verhaal van assemblagebedrijf Brainport Assembly. Daar werken nu 20 mensen met beperkte 

arbeidsmogelijkheden aan montage en assemblage van producten voor de maakindustrie in Brainport regio 

Eindhoven. Sociaal Inclusief Ondernemen, noemt hij het., Het begon met de overname van een afdeling van 

Ergon, het SW-bedrijf in Eindhoven. “Ik heb gezegd dat we naar 200 man willen groeien. Ik constateer nu dat 

we moeite hebben om de juiste mensen te vinden en naar ons toe te krijgen. Terwijl de groep waaruit we 

moeten putten natuurlijk best groot is. Maar je hebt bij ons bijvoorbeeld wel een goed ontwikkelde fijne 

motoriek nodig.” 

 

Lars van der Hoorn meent dat voorschakeltrajecten nodig zijn om in de toekomst voldoende mensen in te 

kunnen zetten in dit soort bedrijven. Ook ketenstimulering is nodig om deze vorm van sociaal ondernemen 

verder te ontwikkelen. En daarbij blijven ondernemers natuurlijk ook kijken naar het behalen van een gezond 

financieel resultaat. 
 

Bekijk hier de presentatie van Lars van der Hoorn 

http://www.adlasz.nl/cache/137_137/137.pdf
http://www.adlasz.nl/cache/138_138/138.pdf
http://www.adlasz.nl/cache/136_136/136.pdf


 
 
 

 

 

  
 

 

Cees van den Bos: ‘Kansen voor verbetering en kostenreductie’ 
 

“De transitie is grotendeels gerealiseerd. En dat zonder al te grote ongelukken, al is hier en daar een 

wethouder gesneuveld. Met de transformatie ligt het moeilijker”, zo analyseerde wethouder Cees van den 

Bos van de gemeente Schouwen-Duiveland de situatie in het sociaal domein. Voor het realiseren van de 

doelen van de decentralisatie (maatwerk per burger, gericht op participatie en kostenefficiënter werken) is 

nog heel wat werk te verrichten. Hij bepleitte een innovatiestrategie met vier belangrijke speerpunten: de 

burger centraal, doe het lokaal, doe het samen en doe het integraal.  

 

De wethouder schetste per speerpunt de belangrijkste doelstellingen en uitdagingen. Over de integrale 

aanpak zei hij: “Dat heeft aan de ene kant te maken met klantvriendelijkheid: de burger deelt zijn probleem 

niet op in wetten. Maar een integrale aanpak levert ook meer effectiviteit en efficiëntie (dus kosten-

besparing) op. Het betekent dat je de zaken bij de toegang heel goed moet regelen en dat gemeenten en 

uitvoerende partijen intensief moeten samenwerken.”  

Een gevaar dat bij veel punten op de loer ligt, is volgens Van den Bos toch dat de rijksoverheid met te strakke 

regelgeving onvoldoende ruimte biedt. “Maar er zijn veel kansen voor kwaliteitsverbetering en kosten-

reductie. Dat vraagt zeker voor de langere termijn een echte cultuurverandering: we moeten groot denken, 

maar klein handelen.” 
 

Bekijk hier de presentatie van Cees van den Bos 

 

 

Geanimeerde discussie: wanneer komen de 3 centralisaties? 
 

Na de inleidingen volgde een geanimeerde en levendige kennismaking en discussie, die eerst in tweetallen 

werd gevoerd (met achter- of voorbuurman/vrouw) en vervolgens plenair. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

Ook konden de aanwezigen per ballon vragen stellen en dat varieerde dan van een concrete vraag om een 

afspraak te maken tot een prangende vraag als: wanneer komen de 3 centralisaties eraan? Dat laatste weet 

natuurlijk niemand, maar uitgesloten werd het ook niet. Na een korte pauze werd de bijeenkomst besloten 

met een soms hilarische kennisquiz o.l.v. dagvoorzitter Rens Merkelbach.  

 

 

 

 

 

 

http://www.adlasz.nl/cache/135_135/135.pdf


 
 
 

 

 

  
 

 

Het werd al snel duidelijk dat de aanwezigen iets meer kennis hadden van Adlasz, het sociaal domein en 

algemene kennis dan van muziek! De winnende van de drie ploegen hield er een grote Adlasz-beer aan over, 

die – als het aan Rens Merkelbach ligt – op reis gaat langs de Adlasz-relaties. Iedere ontvanger mag de beer 

dan een poosje bij zich houden, er vervolgens iets aan toevoegen (een petje, een button, etc.) en dan naar 

een andere bezoeker van het Adlasz-symposium brengen. “Op die manier blijf je met elkaar in contact. Ik ben 

benieuwd hoe de beer er dan bij het volgende symposium uitziet”, aldus Rens Merkelbach. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

Reacties: leerzaam én leuk 
 

Het was interessant, leerzaam en ook nog eens leuk, oordeelden de bezoekers na afloop tijdens de borrel. 

“Het was zeker leerzaam. Je kreeg in korte tijd vanuit verschillende invalshoeken en van verschillende 

partijen een beeld van de situatie”, zegt interimmanager Jos van Hout, “de manier waarop de onderlinge 

discussie werd aangepakt, was zeker verfrissend. Een compliment voor de dagvoorzitter.”  

 

Eveline Meister, directeur van MKB Eindhoven, sloot zich daarbij aan: “Het is altijd lastig om in zo’n groep in 

discussie te gaan. Maar met deze werkvormen ging dat uitstekend.” En ook Eric Roels van de gemeente 

Zuidplas was tevreden: “Het belang van een goede samenwerking tussen alle partijen was voor mij een rode 

draad in de bijdragen van de sprekers. Ik vond het een hele goede bijeenkomst.” 



 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

Groeiambities van Adlasz 
 

Ook de vier partners/oprichters van Adlasz waren te spreken over het verloop van het jubileumsymposium. 

Ze werden aan het begin van de bijeenkomst door de dagvoorzitter even in het zonnetje gezet: Roel van den 

Bersselaar, Hendrik Damen, Roel Korsmit en Aad Scheepers. Ze spraken als ambitie uit om samen met de 

opdrachtgevers nog veel ‘leuke dingen’ te doen, dat wil zeggen: goede oplossingen en producten ontwik-

kelen die een maatschappelijk bijdrage leveren. “We willen dat zo goed doen dat ons bedrijf over vijf jaar in 

omvang verdubbeld is.” 

 


